

Kossów

(Woj. Świętokrzyskie)

Kościół pw. MB Częstochowskiej



 Kościół w Kossowie		
 KOSSÓW Kościół parafialny p.w. M.B. Częstochowskiej	 KOSSÓW Parish Church of the Black Madonna	 KOSSÓW Pfarrkirche der Gottesmutter von Częstochowa
<p>Nowa, stojąca do dzisiaj świątynia zbudowana została - według księdza Wisniewskiego - około roku 1765 dzięki fundacji Józefa z Wielopolskich Michalowskiej. Konsekracji dokonał krakowski sufragan, Franciszek Potkański. Kościół jest orientowany, ma konstrukcję zrębową, ustawioną na podmurówce z cegły spajanej zaprawą wapienną. Belki tworzące zrąb są dość potężne (od 20 do 20 na 20 na 30 cm), przykryte szalunkiem z pionowych desek i dodatkowo wzmocnione lisicami.</p> <p>Kościół przeszedł gruntowny remont w roku 1957, a potem w 1972. Częściowo wymieniono więźbę, lisice i szalunki ścian, być może także gontowe pokrycie dachu. Rokokowy ołtarz główny przedstawia Matkę Boską Częstochowską.</p> <p>Dzwonnica Stojąca w południowo - zachodniej części przykościelnego cmentarza dzwonnica zbudowana została w latach 60. XVIII stulecia, w ramach fundacji Józefa Michalowskiej.</p>	<p>According to Father Wisniewski the church was built in 1765 with money from the Jozefa Wielopolska - Michalowska foundation. It was consecrated by Franciszek Potkanski, the Suffragan of Krakow</p> <p>The church is east facing, has a log construction based on a brick and lime mortar foundation. The logs are quite substantial (20 to 30 cm in diameter), they have then been boarded with vertical planks and braced.</p> <p>The church underwent major renovation work in 1957 and later in 1972. The rafter framing was partially replaced, as were the braces and exterior boards. The shingle roof may also have been replaced.</p> <p>The Bell Tower The bell tower is located south west of the church and was built in the 1760s. Its construction was funded by the Jozefa Michalowska foundation.</p>	<p>Laut Pfarrer Wisniewski soll das Gotteshaus um 1765 dank der Stiftung von Józefa Michalowska geborene Wielopolska entstanden sein. Die Konsekration nahm der Krakauer Suffragan, Franciszek Potkański, vor. Die orientierte Kirche ist in Blockbauweise entstanden und steht auf einem Ziegelsockel. Die Wandballen sind ziemlich dick (von 20x20 bis 20x30 cm) und mit vertikale Brettern verschalt.</p> <p>Die Kirche ist zweimal umfassend restauriert worden: 1957 und 1972 wobei man zum Teil den Dachstuhl und die Wandschalung sowie vermutlich auch das Schindeldach ausgewechselt hat.</p> <p>Glockenturm Der im Südwestabschnitt des Kirchhofes stehende Glockenturm ist in den 60. Jahren des 18. Jahrhunderts durch Józefa Michalowska gestiftet worden.</p>







zdjęcia: *Jan Nitecki*
zdjęcia w czerwonej obwódce zapożyczono z:
<http://wmzw.plenerownia.com/uploads/imge/57/img/3.jpg>
http://kossow.allegata.pl/images/stories/kossow_oltarz/Wiz_1.JPG